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 Zápisnica z 1. mimoriadneho online zasadnutia Akademického senátu Trnavskej univerzity 

v Trnave (ďalej len „AS TU“) konaného prostredníctvom MS Teams 

24. mája 2022 o 14:30 h 

 

Prítomní: doc. PhDr. Juraj Hladký, PhD., doc. RNDr. Dušan Holý, CSc., Mgr. Tomáš Godiš, 

PhD., doc. PhDr. Andrej Rajský, PhD., Bc. Júlia Juríková, Mgr. Alexandra Lengyelová, Mgr. 

Hana Ingrid Oppenbergerová, doc. PhDr. Ondrej Botek, PhD., F.R.S.A, PhDr. Kristína Grendová, 

PhD., MPH, doc. Ing. Margaréta Kačmariková, PhD., MPH, PhDr. Janka Prnová, PhD., Bc. 

Terézia Maštalírová, doc. JUDr. Miriam Laclavíková, PhD., doc. JUDr. Peter Varga, PhD., Mgr. 

Veronika Zoričáková, Daniela Hrušovská, Nicole Makóová, Martin Pogádl, prof. ThDr. Ladislav 

Csontos SJ, PhD., doc. Mgr. et Mgr. Lukáš Jeník, PhD., Mgr. Martin Šarkan, PhD., Matej Briš, 

Annamária Madunická, Mgr. Pavla Minarovičová, Mgr. Katarína Karabová, PhD., Mgr. Tomáš 

Kolon, PhD., Mgr. Radoslava Ristovská, PhD., doc. PhDr. Peter Žitný, PhD.,  

 

Ospravedlnení: doc. PaedDr. Andrej Závodný, PhD., doc. PhDr. Jana Martinková, PhD., MPH,  

Bianka Cisáriková, Matej Havelka, JUDr. Milan Hlušák, PhD., doc. JUDr. Eva Szabová, PhD.,  

ThLic. Marek Heczei, PhD., ThDr. Ing. Milan Urbančok, PhD., PhDr. Pavol Krištof, PhD., Bc. 

Dominika Monika Koritková, Bc. Zuzana Morongová, Bc. Patrícia Šuhajdová, PhDr. Henrieta 

Žažová, PhD. 

 

Hostia: prof. PaedDr. René Bílik, CSc.,  doc. Ing. Viera Peterková, PhD., prof. ThLic. Miloš 

Lichner, SJ, D.Th., Ing. Daniela Naništová, Mgr.. Oľga Štekláčová, Ing. Valéria Obertová, prof. 

doc. JUDr. Marek Šmid, PhD., PhDr. Adriana Krupová, PhD., Danyil Tsybulko, Mgr. Romana 

Martincová, doc. JUDr. Viktor Križan, PhD., Mgr. Martin Bulla, PhD., Mgr. Katarína Ihringová, 

PhD., doc. RNDr. Jozef Kováčik, PhD., JUDr. Silvia Beierová PhD., MBA, Mgr. Martina 

Radošovská 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu zasadnutia 

4. Kontrola plnenia uznesení senátu 

5. Prerokovanie zverejnených informácií o formách spolupráce medzi Trnavskou univerzitou 

v Trnave a Univerzitou sv. Cyrila a Metoda v Trnave  

6. Rôzne 

 

Bod 1 – Otvorenie  

 

Prvé mimoriadne zasadnutie otvoril predseda AS TU doc. JUDr. Peter Varga, PhD., (ďalej len 

predseda AS TU), privítal prítomných hostí.  

Na základe kontroly prítomnosti členov a členiek AS TU skonštatoval uznášaniaschopnosť AS 

TU, keďže bolo prítomných 24 členov a členiek AS TU. 

 

Bod 2 – Voľba skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice.  

 

AS TU v rámci ďalšieho bodu rokovania pristúpil k voľbe svojich pracovných orgánov: 

skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice. Návrhy na členov a členky pracovných 

orgánov predložil predseda AS TU, pričom všetci navrhnutí vyslovili súhlas s návrhom. AS TU 

hlasoval o návrhoch a prijal nasledovné uznesenia:  

 

Uznesenie AS TU 1M-1/24052022 

AS TU schvaľuje na 1. mimoriadnom zasadnutí AS TU skrutátorov za zamestnaneckú časť PhDr. 

Kristínu Grendovú, PhD., MPH,  a za študentskú časť Bc. Júliu Juríkovú. 
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K rokovaniu sa pripojil 1 člen ASTU (prítomných 25 členov a členiek AS TU). 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:       25 

Za:         24               

Proti:            0           

Zdržal sa:       1 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov.  

 

Uznesenie AS TU 1M-2/24052022 

AS TU schvaľuje za predsedu návrhovej komisie na 1. mimoriadnom zasadnutí doc. PhDr. 

Ondreja Boteka, PhD., F.R.S.A, za členov návrhovej komisie za zamestnaneckú časť Mgr. 

Martina Šarkana, PhD. a za študentskú časť Nicole Makóovú. 

 

Z rokovania sa odpojili 2 členovia (prítomných 23 členov a členiek AS TU). 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:     23 

Za:        22                 

Proti:           0             

Zdržal sa:      1 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

Uznesenie AS TU 1M-3/24052022 

AS TU schvaľuje za overovateľov zápisnice 1. mimoriadneho zasadnutia doc. JUDr. Miriam 

Laclavíkovú, PhD., a Mgr. Alexandru Lengyelovú. 

 

K rokovaniu sa pripojil1 člen (prítomných 24 členov a členiek AS TU). 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:     24 

Za:        23              

Proti:           0         

Zdržal sa:      1 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

Bod 3 – Program zasadnutia  

  

AS TU následne prešiel k schvaľovaniu programu rokovania. Predseda AS TU informoval, že mu 

nebol doručený žiaden pozmeňujúci návrh k návrhu programu. AS TU prijal uznesenie, ktorým 

bol schválený program 1. mimoriadneho zasadnutia AS TU: 

 

K rokovaniu sa pripojil 1 člen senátu (prítomných 25 členov a členiek AS TU). 

 

Uznesenie AS TU 1M-4/24052022 

AS TU po prerokovaní návrhu programu zasadnutia schvaľuje nasledujúci programu 1. 

mimoriadneho zasadnutia AS TU konaného dňa 24. 5. 2022: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu zasadnutia 

4. Kontrola plnenia uznesení senátu 

5. Prerokovanie zverejnených informácií o formách spolupráce medzi Trnavskou univerzitou 

v Trnave a Univerzitou sv. Cyrila a Metoda v Trnave  

6. Rôzne 
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Hlasovanie:   

Prítomní:     25 

Za:        25          

Proti:           0                 

Zdržal sa:      0  

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

 

Bod 4 – Kontrola plnenia uznesení senátu 

 

Predseda AS TU informoval o priebehu 4. riadneho zasadnutia, ktoré sa konalo dňa 28.4.2022, 

kde sa okrem iného prerokúval návrh rozpočtu TU na rok 2022. Rektor TU konštatoval plnenie 

uznesenia, po zasadnutí Správnej rady dňa 23.6.2022 bude ukončený schvaľovací proces.  

Návrh Výročnej správy o hospodárení za rok 2021 AS TU prerokoval, nasleduje prerokovanie 

návrhu na zasadnutí Správnej rady a následne pristúpi AS TU ku korešpondenčnému hlasovaniu 

o Návrhu Výročnej správy o hospodárení za rok 2021. Zriadenie legislatívnej komisie bude 

predmetom rokovania zasadnutia AS TU, ktorého výsledkom bude formovanie samotnej 

legislatívnej komisie . 

 

Uznesenie AS TU 1M-5/24052022 

AS TU po kontrole plnenia uznesení prijatých na zasadnutí AS TU dňa 28.4.2022 skonštatoval 

ich plnenie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:     25 

Za:        25                 

Proti:           0               

Zdržal sa:      0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

  

Bod 5 – Prerokovanie zverejnených informácií o formách spolupráce medzi Trnavskou 

univerzitou v Trnave a Univerzitou sv. Cyrila a Metoda v Trnave  

 

Predseda AS TU informoval, že na stránke MŠVVaŠ SR bol 26.4.2022 zverejnený materiál 

„Schválená cestovná mapa spájania do roku 2026 - Trnavská univerzita v Trnave“ (zverejnená na 

webovom sídle MŠVVaŠ, ďalej len „Cestovná mapa“: https://www.minedu.sk/schvalena-

cestovna-mapa-spajania-do-roku-2026-trnavska-univerzita-v-trnave/), v ktorej sa  uvádza, aké 

procesy je potrebné zo strany AS TU uskutočniť v procese zlúčenia trnavských univerzít  

a v akých časových rámcoch má k jednotlivým krokom procesu zlučovania dôjsť. Následne 

požiadal rektora TU prof. Bílika, aby informoval o aktuálnom stave spolupráce UCM a TU, o 

procese vzniku Cestovnej mapy, ako aj o investičných akciách, ktoré sú súčasťou Cestovnej 

mapy, a ktoré sa predpokladajú financovať z Plánu obnovy.  

Rektor TU uviedol, že o existencii materiálu Cestovná mapa sa s rektorom UCM prof. Bočom 

dozvedeli až keď im zatelefonovali novinári, štátny tajomník ich vopred neinformoval, že 

MŠVVaŠ SR takýto materiál pripravuje. Zúčastnili sa však rokovaní na ministerstve. Pokiaľ ide 

o obsah materiálu, prvá časť procesu má končiť v decembri 2022 a je prevzatím obsahu 

spoločného projektu Trnavského univerzitného klastra (TUK), ktorý aktuálne realizuje TU 

s UCM. Rektor TU vyjadril presvedčenie, že TU dokáže splniť svoje záväzky vyplývajúce 

z daného projektu. Rektor TU prezentoval, že druhá časť Cestovnej mapy obsahuje časové 

parametre predstáv MŠVVaŠ SR o plnení jednotlivých krokov vedúcich k integrácii niektorých 

vysokých škôl, pričom ich naviazalo na čerpanie finančných prostriedkov z Plánu obnovy, na 

základe podkladov vyžiadaných od univerzít. Rektor TU uviedol, že bol vyzvaný deklarovať 

pripravenosť čerpať prostriedky Plánu obnovy, preto vedenie predložilo návrh investičných akcií, 

https://www.minedu.sk/schvalena-cestovna-mapa-spajania-do-roku-2026-trnavska-univerzita-v-trnave/
https://www.minedu.sk/schvalena-cestovna-mapa-spajania-do-roku-2026-trnavska-univerzita-v-trnave/
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ktoré sú projektovo predpripravené na úrovni stavebných povolení, na dokladovanie pre inštitúcie 

EÚ.  

Projekt integrácie vysokých škôl je podľa rektora TU aktuálny, budú vypísané dve výzvy na 

čerpanie prostriedkov z Plánu obnovy. Výzva č. 1 sa bude týkať čerpania prostriedkov na 

integráciu univerzít, do ktorej sa budú môcť prihlásiť tie vysoké školy, ktoré majú takúto ambíciu 

po splnení určitých podmienok. Prebiehajúci projekt Trnavského univerzitného klastra je podľa 

informácií MŠVVaŠ SR vysoko hodnotený, preto ak by sme mali záujem, máme šancu, aby 

projekt integrácie trnavských univerzít bol financovaný. Rektor TU informoval, že záujem o túto 

ponuku prejavujú viaceré univerzity v Košiciach, Banskej Bystrici, možno v Trenčíne. 

Deklaroval, že TU je sčasti pripravená realizovať rozvojové investičné projekty - stavebné 

projekty, ktoré sú pripravené až na úroveň stavebných povolení, pričom je pripravená ich 

realizovať. Rektor TU vyjadril, že rizikom pre úspešnú realizáciu je skorý termín ukončenia, a to 

do roku 2026. Pričom identifikoval hlavné možné prekážky: predlžovanie lehôt a procesov 

stavebných povolení, verejné obstarávanie, realizácia samotných stavebných prác a s tým 

súvisiaca kolaudácia do roku 2026. Ďalšie riziko vidí rektor TU v disproporcii pripravenosti 

partnerov na čerpanie prostriedkov. Projekt TUK bol podpisovaný s rektorom UCM, ktorý 

ukončil mandát, nová rektorka UCM mala iný volebný program, bude na jej ďalšom rozhodnutí, 

ako ďalej postupovať. Ak bude výzva na integráciu zverejnená, rektor TU uistil, že vystúpi pred 

AS TU s otázkou, či do takého integračného projektu ísť, alebo nie. Správna rada TU bude 

zasadať 23.6.2022. Rektor TU informoval, že Správna rada UCM už zasadala, podporuje takýto 

krok a odporúča vedeniu UCM, aby sa zapojili do tohto procesu integrácie.  

Rektor TU identifikoval benefity, ktoré by z integrácie vyplývali, vrátane významného 

rozvojového impulzu. Uviedol, že má informácie o tom, že v procese zmien financovania 

vysokých škôl má byť zapracovaný prvok výkonnostných zmlúv a integračný projekt by bol 

obsahom takej výkonnostnej zmluvy. Preto  univerzitám, ktoré sa  zapoja do integračného 

procesu, nebude krátený rozpočet. Ako ďalší benefit rektor TU vidí vytvorenie jedného silného 

univerzitného celku s vyšším počtom študentov.  

Model zlúčených univerzít sa odvíja od skúseností z francúzskeho prostredia, má to byť právny 

subjekt s jedným IČO, mohol by mať školy alebo divízie, ktoré by tvorili vstupujúce univerzity. 

Od roku 2026 by sa rátalo až do roku 2030 s prechodným obdobím.  

Do procesu integrácie by bol taktiež zahrnutý AS TU, ktorý by musel vyjadriť súhlas so zlúčením 

univerzít. Následne by MŠVVaŠ SR začalo pripravovať zákon, ktorým by sa zlúčenie realizovalo.  

Rektor TU informoval, že na rokovaní Kolégia rektora TU prebehla diskusia o týchto veciach, 

niektorí dekani prejavili záujem o rokovanie, pričom daná otázka by mala byť predmetom ďalších 

rokovaní. 

 

Predseda AS TU zhrnul, že MŠVVaŠ SR ešte nevydalo výzvu, ktorá sa týka zlúčenia univerzít, 

informoval, že bol zverejnený na webovom sídle MŠVVaŠ zámer takejto výzvy: 

https://www.minedu.sk/oznamenie-o-priprave-vyziev-na-predkladanie-ziadosti-o-poskytnutie-

prostriedkov-mechanizmu-na-podporu-obnovy-a-odolnosti/. Konštatoval, že v prípade záujmu 

uchádzať sa o prostriedky z výzvy, by bolo nevyhnutné spolupracovať s UCM ako partnerom. 

Predseda AS TU konštatoval, že návrh Cestovnej mapy nie je v súčasnosti právne záväzný. 

Položil rektorovi TU otázku, do akej miery je ešte možné investičné akcie v Cestovnej mape 

korigovať. 

Rektor TU uviedol, že vo vysokom štádiu pripravenosti je výstavba Kongresovej haly 

a komplexná rekonštrukcia budovy Adalbertinum. Do podkladov pre ministerstvo bol uvedený aj 

návrh na rekonštrukciu vojenského archívu, pretože MV SR je ochotné presunúť tento majetok do 

vlastníctva TU. Ďalej informoval, že s prorektorom Majdanom navrhli priestor pre Právnickú 

fakultu na prípravu právnikov prostredníctvom právnych kliník. Z Cestovnej mapy je záväzná 

časť, ktorá sa týka projektu TUK. 

 

Predseda AS TU uviedol, že rok 2026 sa týka zlúčenia univerzít. Požiadal o vyjadrenie názoru 

dekanov fakúlt, keďže ide o otázku, ktorá sa týka existencie univerzity a konštatoval, že v tejto 

veci musí prebehnúť veľká diskusia na úrovni fakúlt, AS TU, Správnej rady a akademickej obce. 

Poprosil prítomných, aby sa vyjadrili k danej téme. 
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Doc. Laclavíková sa spýtala rektora TU či je materiál Cestovná mapa podľa neho pracovný, či sa 

môže ešte meniť, dopĺňať položky, meniť časový harmonogram.  

Rektor TU uviedol, že materiál je pracovný preto, že záväzný bude až projekt, ktorý by sme si 

podali, ak by bol úspešný. Pre nás je záväzná iba časť projektu TUK, do roku 2022. Toto je 

materiál, ktorý zaväzuje predovšetkým SR, aby predložila plnenie ďalšej časti svojho záväzku 

z Plánu obnovy. Do chvíle, kým AS TU a Správna rada neprijme platné uznesenie v tejto veci, 

dovtedy nás Cestovná mapa k ničomu nezaväzuje, ani nikto nemôže vymáhať jej plnenie. 

 

Predseda AS TU sa pýtal, či by bolo možné doplniť ďalšie investičné akcie, napríklad kúpu  

budovy na Paulínskej ulici.  

Rektor TU nevidí problém v doplnení – problém vidí v tom, či sa univerzity zintegrujú alebo nie, 

ale nie to, čo dajú do projektu na financovanie. 12 mil. Eur by malo byť vyčlenených na 

personálne zabezpečenie týchto procesov pre zapojené univerzity – na odborníkov na projekty, 

verejné obstarávanie a ďalšie súvisiace výdavky.  

 

Doc. Hladký uviedol, že AS TU sa už viackrát podobnou otázkou zlučovania TU a UCM 

zaoberal, na margo zverejneného dokumentu vyzval vedenie TU, aby pri príprave konkrétnych 

projektov viac spolupracovalo so všetkými dekanmi fakúlt. Chýbala mu účasť dekanov na 

príprave projektu, doteraz to bolo postavené skôr na prorektoroch, nemá to pre neho reálnu 

výpovednú hodnotu, nerobí to dobré vzťahy medzi nami.  

Rektor TU reagoval s tým, že tento plán nevznikal ani v spolupráci TU a MŠVVaŠ SR a pokladá 

to  v tejto fáze za plytvanie silami, aby sme hľadali ďalšie investície. Ak by sme projekt predložili 

tak tam dáme to čo máme a čo by sme chceli realizovať s ohľadom na reálnosť splnenia termínov.   

 

Predseda AS TU sa spýtal, či vzhľadom na spomenuté riziká sú realizovateľné aspoň tie 

investičné plány, ktoré vedenie TU nahlásilo ministerstvu. 

Rektor TU informoval, že sa chystá obstarávanie dodávateľa kongresovej haly, čaká sa na 

stavebné povolenie na rekonštrukciu Adalbertina, pracuje sa na realizačnom návrhu rozpočtu, 

pripravuje sa verejné obstarávanie dodávateľa, hoci nie sú na tento projekt ešte disponibilné 

peniaze. TU je však pripravená žiadať peniaze na tieto dve akcie. Rektor TU vyjadril 

presvedčenie, že sme schopní postaviť kongresovú halu z vlastných prostriedkov, ale ceny idú 

hore, pôvodný rozpočet je už nereálny.  

 

Dr. Ristovská sa pýtala rektora TU, v čom ešte vidí negatíva a pozitíva zlučovania, ako aj pozitíva 

a negatíva zlučovania  fakulty TU.   

 

Rektor TU vidí benefity aj v oblastiach, kde dve univerzity robia to isté – kde sa naše činnosti 

prekrývajú – je to spojenie síl, vytvorenie silných programov, celkov – myslí tým FF, FZaSP, kde 

by komplementárnym prvkom mohlo byť to, čo poskytujú oni a čo neposkytujeme my. Riziko 

vidí aj v diskusiách o tom, kto na zlučovaní viac získa – či TU a lebo UCM. Získa z toho podľa 

rektora TU nový subjekt, v novej sile, ktorú nebude už nikto spochybňovať. Riziká vidí aj 

v nastavení vnútorného prostredia, nemáme odpoveď na to, ako na zlúčenie reagujú fakulty TU 

a UCM. Proces integrácie a rokovania nie sú jednoduché, rozhodnutie je dôležité pre budúcnosť, 

lebo zaväzujeme budúce vedenie univerzity, aby to plnili. Benefit ako je vyhnutie sa vážnym 

finančným problémom, bude tiež treba zvážiť. V mnohých veciach sa s UCM môžeme dopĺňať. 

 

Annamária Madunická sa pýtala na proces spájania, či je nejaká predstava TU o spolupráci s 

UCM, či prebehnú najprv nejaké konzultácie, aby sme vedeli zodpovedne rozhodnúť.  

Rektor TU odpovedal, že nemá predstavu ako ten proces bude vyzerať, čaká, kedy sa mandátu 

ujme pani rektorka UCM, bude s ňou rokovať, bude sa radiť, zatiaľ odpoveď nemá ani jedna 

strana.   

 

Doc. Botek sa pridal do diskusie a uviedol, že nevie byť v tejto otázke objektívny, lebo sa ako 

študent TU zúčastňoval protestov, keď bola ohrozená existencia TU kvôli UCM, ale uvedomuje 

si, že situácia je teraz iná. Keď vidí ako sa to vyvíja aj v niektorých iných krajinách, je dôležité sa 

rozprávať o tom, čo môžeme urobiť, aby sme na to mali vôbec vplyv. Podporuje, aby sme mali 
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prediskutované stanovisko – riziká, prínosy, zatiaľ nás to k ničomu nezaväzuje, možno prídeme 

k niečomu, čo zmení náš postoj. 

 

Rektor TU reagoval, že sa dohodli s rektorom prof. Bočom pri nástupe do funkcie, že musia 

nadviazať na konštruktívnu spoluprácu medzi TU a UCM. Vzhľadom na to, že rektor prof. Boča 

ako pragmatik uznal, že ak by mal vzniknúť integráciou nový subjekt, tak nemožno ignorovať 

fakt, že TU má korene v roku 1635 a prijal názov nového subjektu Trnavská univerzita. TU má 

dobrú pozíciu, UCM má v rámci TUK úlohu prekonvertovať celú univerzitu na systém MAIS, je 

to veľká úloha do konca roka, UCM sa približuje našim univerzitným systémom. Pripravuje sa aj 

projektová dokumentácia na spoločnú univerzitnú knižnicu z týchto prostriedkov. 

 

Predseda AS TU poznamenal, že potrebujeme aj dostatočné informácie, apeloval na vedenie TU, 

aby zdieľali informácie s AS TU. AS TU je otvorený diskusii a očakáva informácie zo strany 

vedenia.  

 

Rektor TU reagoval, že predseda AS TU je súčasťou Kolégia rektora, takže bude mať informácie 

z prvej ruky.  

 

Doc. Laclavíková poznamenala, že na webovej stránke MŠVVaŠ SR je uvedené, že do konca 

mája bude vydaná výzva na predkladanie projektov a všetko sa bude musieť pripraviť do 

septembra. Keďže je to šibeničný termín, pýtala sa, či vedenie ráta s tým a či to vidí reálne, že sa 

to stihne aj s ohľadom na prázdninové/dovolenkové obdobie. 

 

Rektor TU predpokladá, že v momente, keď bude výzva zverejnená, obráti sa na AS TU, aby to 

prerokovali, kolegovia budú pracovať, aby sme projekt vedeli naplniť obsahovo. Rektor TU bude 

rokovať s rektorkou UCM, aký je ich názor. Stretne sa aj s  rektorom UPJŠ a bude sa pýtať na ich 

model, aký si oni predstavujú, pretože sa zhodli, že ak by sme mali do toho ísť, tie modely by 

mali byť podobné. Rektor TU súhlasí, že ten termín je šibeničný a bude to problémové, na druhej 

strane nič nás zatiaľ nezaväzuje. Bude sa snažiť získať stanovisko AS TU ešte pred prázdninami.  

 

Predseda AS TU sa pýtal, či je vôľa fakúlt zúčastniť sa výzvy, ktorá by viedla k zlúčeniu. 

Rektor TU odpovedal, že je vôľa dekanov sa o tom baviť, o tom uvažovať, aj o tom ako 

zabezpečiť rozvoj univerzity v budúcnosti. 

 

Dekanka Peterková sa prihlásila o slovo, poďakovala, že predseda AS TU prizval dekanov fakúlt 

TU, že AS TU je otvorený v komunikácii. Uviedla, že by sme mali vedieť, aký je náš postoj 

k tejto veci. Ona dnes má iný postoj ako voľakedy, pár rokov dozadu by určite vystupovala inak 

ako dnes, ale z pragmatického hľadiska ako dekanka fakulty vidí, že sa boríme s financiami, je 

tlak na prepúšťanie, rušenie študijných programov. Tento tlak nás núti k tomu, aby sme sa 

integrovali. Jej postoj je pragmatický, máme sa integrovať s UCM, voči ktorej máme vážne 

historické výhrady, ale nepodarilo sa dosiahnuť zrušenie UCM, alebo aby sa ich študijné 

programy neakreditovali. UCM sa 25 rokov rozvíjala, chce sa integrovať s našim menom, našimi 

informačnými systémami, bola by rada keby aj s našimi pravidlami. Dekanka Peterková by sa 

uchádzala o takúto možnosť spolupráce, benefity sú vyššie ako riziká, mohli by sme získať lepšie 

postavenie, financovanie a silu.  

 

Doc. Rajský spomenul skúsenosti z čias boja o status a identitu našej univerzity v minulosti. 

Poznamenal, že okrem otázky ekonomických a štrukturálnych benefitov je potrebné povedať, že 

je tu aj otázka identity, ktorá vstupuje do hry, a to identity akademickej, ale aj na rovine etickej, 

určité štandardy akademického správania o ktoré by nechcel prísť. Bolo by potrebné zvážiť 

stanoviť si základné etické a hodnotové princípy, ktoré by sme si chceli udržať za každú cenu. 

 

Rokovanie opustili 3 členovia (prítomných 22 členov a členiek AS TU). 

 

 



7 

 

Predseda AS TU ukončil rozpravu s tým, že samotná diskusia o zlučovaní nás ešte čaká. AS TU 

nedáva žiadne stanovisko, ktoré by nás zaväzovalo do budúcnosti. Bude potrebné zvážiť aj to, čo 

nás čaká, ak by sme nesúhlasili s návrhom ministerstva, alebo čo nám ponúkaná spolupráca 

prinesie.  Sankcionovanie za nesúhlas v podobe financovania zo strany ministerstva považuje za 

možné riziko, pretože skúsenosť z prijímania novely zákona o VŠ ukázala, že MŠVVaŠ SR nemá 

záujem o komunikáciu. Obáva sa, aký by bol následok za odmietnutie tejto výzvy. Konštatoval, že 

na vec je potrebné pozrieť sa pragmaticky, keď už k procesu príde, je potrebné sa vopred 

dôkladne pripraviť. 

 

Rektor TU sa snaží nepristupovať k materiálu ako k nejakej forme nátlaku, skôr má pocit, že 

MŠVVaŠ SR je viac ústretové, ako nátlakové. Je problém s Plánom obnovy a s čerpaním 

prostriedkov z neho. MŠVVaŠ SR hľadá pre svoj sľub, ktorý dali nejaké realizačné cesty. Je 

radikálny plán znižovania finančných prostriedkov pre vysoké školy, jedna z ciest ako sa tomu 

vyhnúť je aj integračný zámer. Môžeme si určiť model, ako to uskutočniť, lebo MŠVVaŠ SR ho 

nemá. Hľadá skôr pozitívnu cestu, ale nevie, či sme dvaja partneri na spoluprácu na rovnakej 

úrovni. Na margo príspevku doc. Rajského rektor TU poznamenal, že kooperácia s UCM mala za 

dva roky produktívne rysy, snaží sa veriť, že to prostredie nie je úplne zlé, v partnerskom 

prostredí majú záujem, aby boli kvalitnou vzdelávacou inštitúciou. Integračný pohyb sa deje 

smerom k nám, k našej značke, našim systémom, so snahou získať prostriedky pre rozvoj, ako sa 

to vyvinie, uvidíme o pár týždňov. 

 

Predseda AS TU reagoval, že pokiaľ dôjde v budúcnosti k zlučovaniu pracovísk, mali by sme 

trvať na tom, že kvalitnejšie pracovisko by malo určovať smerovanie. 

 

Predseda AS TU poďakoval rektorovi TU za objasnenie situácie všetkým, ktorí sa zapojili do 

diskusie a navrhol nasledovné uznesenie: 

  

 

Uznesenie AS TU 1M-6/24052022 

AS TU po prerokovaní informácií týkajúcich sa spolupráce medzi Trnavskou univerzitou 

v Trnave a Univerzitou sv. Cyrila a Metoda v Trnave berie na vedomie vysvetlenie rektora TU 

k medializovaným informáciám a zároveň konštatuje že je nevyhnutné informovať akademickú 

obec TU ako aj Akademický senát TU o zámeroch a obsahu ďalšej spolupráce. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:     22 

Za:        22           

Proti:           0        

Zdržal sa:      0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené jednomyseľne. 

 

Z rokovania sa odhlásili viacerí hostia – nečlenovia senátu. 

 

Bod 6 – Rôzne 

Predseda AS TU informoval, že rektor TU je povinný v zmysle § 7 ods. 1 ústavného zákona č. 

357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov vykonať 

oznámenie funkcií, zamestnaní, činností a majetkových pomerov do 30.4. kalendárneho roka za 

predchádzajúci kalendárny rok. Konštatoval, že mu bolo oznámenie doručené v zákonnej lehote 

toto bolo taktiež v zákonnej lehote zverejnené na webovom sídle TU: 

https://www.truni.sk/oznamenie-funkcii-zamestnani-cinnosti-majetkovych-pomerov-rektora-tu  

Predseda AS TU otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do rozpravy nikto 

neprihlásil, predložil návrh na prijatie nasledujúceho uznesenia AS TU: 

 

 

 

https://www.truni.sk/oznamenie-funkcii-zamestnani-cinnosti-majetkovych-pomerov-rektora-tu
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Uznesenie AS TU 1M-7/24052022 

AS TU konštatuje splnenie povinnosti rektora TU podať do 30. apríla 2022 písomné oznámenie 

funkcií, zamestnaní, činností a majetkových pomerov za predchádzajúci kalendárny rok v zmysle 

§ 7 ods. 5 písm. d) ústavného zákona č. 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone 

funkcií verejných funkcionárov. AS TU zároveň konštatuje, že došlo k zverejneniu oznámenia na 

predpísanom tlačive na webovom sídle TU.  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:     22 

Za:        22             

Proti:           0         

Zdržal sa:      0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené jednomyseľne. 

 

Predseda na záver otvoril posledný plánovaný bod o zriadení Legislatívnej komisie (LK). 

Z predchádzajúceho rokovania AS TU sa ustálil záver, že LK by mala pozostávať z predsedu AS 

TU, podpredsedu AS TU za študentskú časť a z predsedov akademických senátov fakúlt. 

Doc. Botek v diskusii k tomuto bodu nemá výhrady voči návrhu, považuje ho za primeraný 

a podporuje ho. 

 

Predseda AS TU vyzval členov a členky AS TU na rozpravu. Keďže sa do rozpravy nikto 

neprihlásil, pristúpil k osloveniu členov AS TU, ktorí by mali tvoriť LK, aby vyjadrili svoj súhlas 

byť členom LK. Všetci oslovení vyjadrili súhlas s členstvom v LK. AS TU následne pristúpil 

k hlasovaniu o vytvorení LK v nasledujúcom zložení: 

 

Zloženie: 

predseda doc. JUDr. Peter Varga, PhD. 

TF– doc. Mgr. et Mgr. Lukáš Jeník, PhD. 

FZSP- PhDr. Kristína Grendová, PhD. MPH 

FF – doc. PhDr. Peter Žitný, PhD.  

PrF – doc. JUDr. Miriam Laclavíková, PhD. 

PdF – doc. PhDr. Juraj Hladký, PhD. 

Študentská časť – Martin Pogádl  

 

K rokovaniu sa pripojil 1 člen senátu. 

 

Uznesenie AS TU 1M-8/24052022 

AS TU zriaďuje legislatívnu komisiu, ktorej predmetom činnosti je z právneho hľadiska posúdiť 

interné predpisy týkajúce sa AS TU ako aj predložené návrhy interných predpisov TU na 

rokovanie AS TU v súvislosti so zákonom č. 137/2022, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 

131/2002 o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov  a neskorších predpisov. 

Legislatívna komisia pracuje v nasledujúcom zložení: 

Predseda - doc. JUDr. Peter Varga, PhD. 

TF– doc. Mgr. et Mgr. Lukáš Jeník, PhD. 

FZSP- PhDr. Kristína Grendová, PhD. MPH 

FF – doc. PhDr. Peter Žitný, PhD.  

PrF – doc. JUDr. Miriam Laclavíková, PhD. 

PdF – doc. PhDr. Juraj Hladký, PhD. 

Študentská časť – Martin Pogádl  

 

Funkčné obdobie legislatívnej komisie trvá do 11.10.2025. 

Hlasovanie:   

Prítomní:     23 

Za:        21             

Proti:           0         

Zdržal sa:      2 
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Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

 

Na záver predseda AS TU informoval, že Správna rada bude zasadať 23.6.2022, čo potvrdila aj 

PhDr. Kristína Grendová, PhD. MPH, zástupkyňa AS TU v Správnej rade. Zástupkyňa AS TU v 

ŠR VŠ informovala, že od ostatného zasadnutia AS TU ŠR VŠ nezasadala. Predseda AS TU 

informoval, že RVŠ tiež nezasadala.  

 

Následne poďakoval prítomným za účasť a vyhlásil 1. mimoriadne zasadnutie AS TU za 

skončené. 

 

 

 

 

V Trnave 24. mája 2022  

 

 

 

Schválil:                         doc. JUDr. Peter Varga, PhD., predseda AS TU  

  

                                                                   

  

Overili:                           doc. JUDr. Miriam Laclavíková, PhD. 

 

 

    Mgr. Alexandra Lengyelová 

 

 

     

Spracovala:                     Ing. Soňa Domesová, tajomníčka AS TU   

 


